
Folketingets Lovsekretariat
Christiansborg 
1240 København K

Folketingsmedlem Mike Legarth (KF) har den 19. januar 2012 stillet mig følgen-
de spørgsmål nr. S 1752, som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmål nr. S 1752:

"Hvordan forholder ministeren sig til de oplysninger, der er fremkommet i de tre 
artikler i Ingeniøren den 6. januar 2012 (»Milliardhandel forgylder elselskaber -
kunderne skal malkes i årevis«, »Milliardhandel forgylder elselskaber« samt 
»Kritikere: Her fortsætter røveriet af de danske elkunder«), hvoraf det fremgår, 
at de regionale elselskaber opnår en uforholdsmæssig høj forrentning af deres 
kapital på 41 pct., og mener ministeren, at artiklerne giver et retvisende bille-
de?”

Svar:

Jeg forstår artiklerne i Ingeniøren således, at man har analyseret virksomhe-
dernes afkast af den investerede kapital. Dette afkast er ikke reguleret i lovgiv-
ningen, og jeg har derfor ikke foretaget en vurdering af oplysningernes korrekt-
hed.  

Med ændringen af elforsyningsloven i 2004 blev kapitalen givet fri. Det indebæ-
rer, at ejerne kan trække kapital ud af virksomhederne og bruge den på andre 
formål og hermed opnå en økonomisk gevinst, der falder uden for indtægts-
rammereguleringen. 

Som det fremgår af Vores energi vil regeringen iværksætte et eftersyn af regu-
leringen af elsektoren, hvori også vil indgå et eftersyn af den økonomiske regu-
lering.

Med venlig hilsen

Martin Lidegaard

Ministeren
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